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ח״כ יועז הנדל
)פוסט בפייסבוק(

לפני 25 שנה ניצלנו ממלחמת אחים.
רצח ראש ממשלה בישראל הוא חורבן הבית, שרק במקרה לא נחרב.

זה לא משנה מה הפרשנות של מורשת רבין, משנה איך יצאנו מהטרגדיה הזאת.
... אם יש לי לקח הרי שהוא לפקוח עיניים. לעולם לא לשתוק מול קנאים ומסיתים.

להקשיב למילים. יש להן כוח שאין כמוהו. להתעקש.
לעודד ויכוח, פולמוס, מחאה. ובסוף להילחם מלחמת חורמה בשורפי האסמים 

ומרעילי הבארות.

הייתי צריך להבין שכשאומרים על רמטכ"ל לשעבר בוגד, זו חציית קו אדום.
שזה לא עניין של מה בכך, אלא תהליך.

הייתי צריך לשאול שאלות. ונכון, תמיד יהיה מי שיסביר "שזה לא אותו דבר", שהמילה 
בוגד היא פוליטית.

תמיד יהיו מיתממים שישאלו למה בעצם אסור להגיד בוגד על פוליטיקאים? 
למה אסור לקלל, לייצר דה לגיטימציה? - הרי הם בסערת רגשות. מדברים בשם 

הדמוקרטיה והנאורות, או בשם האידיאלים הלאומיים.

תמיד גם יהיה תירוץ שהצד השני התחיל, שרבין אמר משהו אחד לפני הבחירות על 
רמת הגולן ועשה משהו אחר. שהבטיח שילחם בערפאת ודיבר איתו.

ותמיד, תמיד הם יכו על חזם של אחרים בחשבון נפש מזויף ולעולם לא יכו על החזה 
של עצמם.

אם יש לקח הוא שאסור לשתוק ולהגיד ״זה לא נורא״.
אם יש לקח הוא המילים "אני אחראי". מורשת רבין.

ניצלנו, אבל צריך לעבוד קשה כדי שהחברה הישראלית לא תתפורר.
כל עוד נשמה באפי אני מחויב למשימה הזאת.

לא תהיה פה מלחמת אחים.
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אי-פעולה( שלו באופן     )או  לב לחרטה על פעולות  על מה מתחרט הכותב? שימו 

אישי, וגם על חרטה בנוגע לדברים שקשורים לאווירה הציבורית.

הנדל  יועז  אופן  באיזה  אחריות.  לקיחת  וגם  על מעשה  צער  להביע  אמורה  חרטה 

לוקח אחריות? )אפשר להסתמך על דבריו וגם להתייחס לפעילות הציבורית שלו(.

2. 'איפה טעינו?' - חרטה

נספח ב'
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הסופר עמוס עוז
)מתוך הספר 'אשר אהבת את יצחק'(

יצחק רבין, הרמטכ"ל שנאם על הר הצופים למחרת מלחמת ששת הימים, וביטא בנאומו 
הבנה טרגית למצוקת האויב שהובס, הוא יצחק רבין שבנאומו האחרון, בעצרת השלום, 

ביטא את רוחה של ישראל החדשה: הומאנית, פרגמטית, מציאותית ושוחרת שלום. 

הוא מעולם לא היה 'אבינו', ולא 'רבין מלך ישראל'. הוא היה אחינו החכם והאמיץ, 
אחינו הביישן שמעולם לא התחלק עימנו ברגשותיו, ואנחנו איחרנו מאד להתחלק 

עימו ברגשותינו. 

נמשיך ללכת בדרכו המאופקת והנחרצת, מלבד בעניין אחד: לא נוסיף עוד להסתיר בארון 
את רגשותינו. בגלוי ובקול בהיר נאמר מעכשיו כי השלום והדמוקרטיה אינם רק מבצע 
הנדסי אלא גם משאת נפש. נאמר זאת בלי רתיעה. ולפעמים נשיר זאת 'בצעקה גדולה'.

עמוס עוז מתוך הספר "אשר אהבת את יצחק", עמוד 29, בהוצאת ידיעות ספרים, 1995.
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דבריו של עמוס עוז נאמרים בלשון רבים.    

מי הם ה"אנחנו" שהוא מדבר בשמם? אל מי הוא מדבר?

על מה מתחרט עמוס עוז? 

מהו הלקח שלו? מה עמדתכם ביחס ללקח זה?


